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0. Oplegnota TK-brief bij onderzoek lobbyregister 

Aanleiding 

De TK heeft in meerderheid gevraagd (moties) om de invoering van een 

lobbyregister. Dat was reden om een onderzoek te laten doen, op basis waarvan 

het kabinet een keuze zou kunnen maken. Prof. Caelesta Braun (hoogleraar public 

governance and civil society) en dr. Bert Fraussen van de Universiteit Leiden 

hebben het onderzoek uitgevoerd. 

 

Prof. Braun heeft haar onderzoek naar de mogelijke invoering van een 

lobbyregister in Nederland, gisteren afgerond (wegens ziekte vertraagd). U heeft 

toegezegd dat de TK het onderzoeksrapport nog dit kalenderjaar zal ontvangen. 

Ook kan deze stap worden gemeld in de rapportage aan GRECO die ook nog dit 

kalenderjaar uitgaat. 

 

Het kabinetsstandpunt op het onderzoeksrapport zal in het voorjaar 2023 aan de 

TK worden gezonden. 

 

Advies 

• Indien akkoord, graag de brief aan de TK ondertekenen. Als bijlage wordt 

het onderzoeksrapport meegezonden, incl. deze beslisnota. 

• In de MR van 23 december a.s. mededeling doen dat u dit onderzoek met 

een kort oplegbriefje (zonder standpunt) aan de TK heeft gestuurd. In a.s. 

voorjaar zal de MR een kabinetsstandpunt op het rapport doen uitgaan.  

(U krijgt een annotatie voor de a.s. MR.) 

 

Kern rapport 

Prof. Braun heeft de vraag op welke wijze in Nederland een lobbyregister zou 
kunnen worden ingevoerd, benaderd vanuit een afwegingskader legitieme 
belangenvertegenwoordiging. Van daaruit komt zij tot vier doelstellingen die elk 
eigen zwaartepunten kennen: Gelijk speelveld, Responsiviteit, Transparantie en 
Verantwoording. Bij het vormgeven van een lobbyregister moet het kabinet 

bepalen welke doelstelling vooropstaat en welke soort register daar vervolgens bij 

past. Een register an sich geeft nog geen inzicht in de wijze waarop belangen wel 
of niet zijn meegewogen om te komen tot een besluit. 
De onderzoekers hebben ook gekeken naar de praktijk in andere landen. Daar 
zien zij veel ‘worstelingen’ met dit onderwerp. Over de effectiviteit van 
lobbyregisters elders is niet veel bekend. Aanbeveling van de onderzoekers is om 
het ontwikkeltraject met de uitwerking en implementatie van een lobbyregister in 
Nederland, in samenspraak met betrokken actoren te doen. Het rapport geeft 
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daarmee een werkbaar kader voor een nadere uitwerking van het lobbyregister. 
Tegelijkertijd bevat het rapport geen concrete aanbevelingen voor de inrichting 
van een (toekomstig) lobbyregister. Deze keuze wordt nadrukkelijk aan de 
politiek gelaten. Op een later moment zal de concept-reactie op het rapport aan u 
worden voorgelegd. 




